
PROTOKÓŁ NR 29/10

z posiedzenia Komisji Ładu i Porządku Publicznego,

które odbyło się 15 czerwca 2010 roku.

Ad. 1 Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:00. Uczestniczyli w nim (załącznik nr 1):

Członkowie Komisji:

1. Ewa Pędziwiatr – Przewodnicząca,

2. Roman Kołodziej,

3. Zbigniew Mazurak,

4. Ryszard Nowosielski,

Członkowie nieobecni usprawiedliwieni:

5. Kordian Kosowski

Zaproszone osoby:

1. Pan J. Sładczyk - Komendant PSP w Jeleniej Górze

2. Pan J. Piepiora - Dyrektor MSR w Kowarach

3. Pan. W. Kędzierski – Komendant OSP

4. Pan W. Chmiel – Komendant Komisariatu Policji w Kowarach

Ad. 2 Po przywitaniu zgromadzonych przez  Przewodniczącą przyjęto  porządek obrad,  który 

przedstawiał się następująco:

1 Otwarcie posiedzenia.

2 Przyjęcie porządku obrad.

3 Spotkanie  z  Panem  Wiesławem  Kędzierskim  -  Komendantem  OSP  w  sprawie  ochrony 

przeciwpożarowej mieszkańców Kowar w związku z pożarem budynków na ulicy Górniczej i 

Pocztowej. 

4 Sprawy różne.

5 Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 3   Przewodnicząca oznajmiła na wstępie, iż posiedzenie zostało zwołane dla omówienia 

przebiegu akcji gaśniczej związanej z pożarem budynków na ulicy Górniczej i Pocztowej w nocy z 8 na 9  

czerwca  2010  roku,  z  uwagi  na  wiele  nurtujących  mieszkańców  Kowar  pytań  odnośnie  sposobu 

prowadzenia akcji gaśniczej i ochrony przeciwpożarowej w mieście.

  Pan Wiesław Kędzierski zapoznał zebranych z przebiegiem akcji. 

Straż  w  ilości  5  osób  przyjechała  na  miejsce  pożaru  po  ośmiu  minutach,  o  godzinie  0.13  dwoma 

samochodami gaśniczymi i  podnośnikiem. Był to pożar duży i rozwijał się bardzo szybko z uwagi na 

drewnianą konstrukcję  dachu.  Do akcji  włączyła  się straż pożarna z  Jeleniej  Góry.  Problemem była 

niewydolna sieć hydrantów.

 Mieszkaniec  Kowar  przybyły  na  posiedzenie  Komisji  zarzucił  Straży  brak  kierownictwa  akcji,  złe  
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przygotowanie sprzętu gaśniczego, niesprawne hydranty.

   Pan Jerzy Sładczyk stwierdził, że o dobrze i sprawnie przeprowadzonej akcji gaśniczej świadczy fakt, iż  

żaden strop nie uległ przepaleniu, a paliło się również wewnątrz budynku, choć tego ognia na zewnątrz 

nie było widać. Totalnie zniszczony został jedynie drewniany dach budynków. Pożar to niekontrolowane 

rozprzestrzenianie się ognia, nie da się uniknąć awarii sprzętu i błędu człowieka. 

  Pan  Burmistrz  Mirosław  Górecki  wyraził  współczucie  dla  osób  dotkniętych  pożarem  oraz  żal  w 

kierunku osób, które znajdując się w miejscu zdarzenia nie były zainteresowane pomocą przy ewakuacji  

dobytku poszkodowanym. Stwierdził, że za prowadzenie akcji ratowniczo-gaśniczej odpowiada dowódca 

i zdarza się, że podjęte działania ulegają spowolnieniu z uwagi na awarię sprzętu, czego w trakcie działań 

nie przewidzimy.  KSWiK dokonuje przeglądu hydrantów, ciśnienie od 3 do 6 atmosfer. Tereny Kowar,  

gdzie były projektowane nowe sieci kanalizacyjne, są zaopatrzone w hydranty.

Wniosek do Pana Burmistrza

1. Komisja  wnosi  o   zapoznanie  Radnych  z  chronologią  działań  ratowniczo-

gaśniczych,  z analizą przebiegu akcji  gaśniczej  i  podjętymi wspólnie ze Strażą 

wnioskami.

Ad. 4 W sprawach bieżących Komisja podjęła następujące wnioski:

Wniosek do Pana Burmistrza

2. Komisja wnosi o ponowne przygotowanie i przeprowadzenie wśród mieszkańców 

Kowar  (możliwie  jak  najszybciej)  kampanii  edukacyjno-informacyjnej,  która 

pozwoli zmieniać negatywne postawy właścicieli psów do sprzątania odchodów po 

swoich  czworonogach.  Ponadto  naświetli  skalę  zagrożenia  rodzicom  dzieci 

podatnych na choroby odzwierzęce oraz dla estetyki miasta.

O  włączenie  w  kampanię  lekarza  weterynarii,  spółdzielnie  i  wspólnoty 

mieszkaniowe, ZEZK, szkoły i przedszkola.

3.   Wyczyścić chodnik od mostku, by bezpiecznie można było dojść do skrzyżowania z 

ulicą Kamiennogórską.

Ad. 5    Przewodnicząca zamknęła posiedzenie o godzinie 17:50.

                                                                                          

Protokołowała:                                                                                              Przewodnicząca Komisji

Ewa Pędziwiatr                                                                                         Ładu i Porządku Publicznego 

                                                                                                                                 

   Ewa Pędziwiatr               
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